
Protokol z Walnego Zgromadzenia
Fundacji Dziedzictwa Polskiego w Afryce Poludniowej

Lyndhurst, 10 czerwca 2006 roku

1. Powitanie

Zebranie otworzyl Prezydent Fundacji, p. Andrzej Kiepiela, witajac nowego konsula
RP, p. Marka Kolanskiego, ks. Infulata 1. Jaworskiego, czlonkow Zarzadu,
kombatant6w oraz wszystkich uczestnik6w.

2. Minuta ciszy

Minuta ciszy uczestnicy Zgromadzenia uczcili pamiec zmarlych czlonkow
organizacji: A. Protasewicza i prof. K. Osucha.

3. Wybor Przewodniczacego Zebrania

Kolejnym punktem zebrania byl wyb6r Przewodniczacego Zebrania. Zgloszone
zostaly dwie kandydatury: dr M. Kukulski i p. Andrzej Marek. W wyniku
przeprowadzonego glosowania funkcja ta zostala powierzona A. Markowi (15 glos6w
oddanych na dr Kukulskiego; 22 glosy oddane na A. Marka). Nowowybrany
przewodniczacy objal prowadzenie zebrania od punktu 4 do punktu 13 ustalonego
porzadku zebrania.

4. Odczytanie protokolu z ostatniego Walnego Zgromadzenia

Sekretarz Fundacji, p. Ludmila Wierzbicka, odczytala nastepnie protokol z ostatniego
Walnego Zgromadzenia z dnia 31.08.2002 roku.

5. Sprawozdanie Prezydenta Fundacji za okres pierwszej kadeneji

Przydent Fundacji odczytal sprawozdanie z dzialalnosci Fundacji za okres pierwszej
kadencji. (w zalaczeniu).

6. Dyskusja nad sprawozdaniem

(a) A. Romanowicz wystapil z wnioskiem do Walnego Zgromadzenia 0

nadanie honorowego czlonkostwa nastepujacym osobom, z uwagi na ich
szczeg6lny wklad w dzialalnosc Fundacji:

- panstwo Urszula i Antoni Urban - za pomoc w przygotowaniu
.,elektronicznej ewidencji zbior6w, listu firmowego oraz zapisu na dysk
do wydania ksiazki F. Sochy-Paprockiego,

-/-



~pani Barbara Marek, kt6ra udostepnila manuskrypt Franciszka Sochy-
Paprockiego i osobiscie przepisala polowe ksiazki,

- panie: Zofia Gouch i Elzbieta Kuhn - za beizinteresowna prace w
archiwum i bibliotece,

- ks. Stanislaw Lipski - za duze zaangazowanie w prace Fundacji i pomoc
w zorganizowaniu pieciu wystaw w sali kosciola w Norwood.

Po kr6tkiej dyskusji na temat interpretacji zapisu 0 statusie czlonk6w honorowych
w Statucie Fundacji, wniosek A. Romanowicza zostal przyjery przy pelnej
aprobacie zebranych i wyzej wymienione osoby zostaly umieszczone na liscie
czlonk6w honorowych.

(b) P. Letowt-Vorbek wyrazil sugestie, aby sprawozdani Prezydenta Fundacji
zostalo udostepnione wszystkim czlonkorn; A. Romanowicz
zaproponowal opublikowanie sprawozdania w pol skim biuletynie.

(c) Niejasna kwestia przedzialu czasowego pierwszej kadencji zostala
uscislona przez Prezydenta Fundacji jako okres od 31.08.2002 do
10.06.2006. A. Kiepiela dodal przy tym, ze jest swiadomy, iz
Zgromadzenie to powinno odbyc sie w zeszlym roku i przeprosil
obecnych za to niedopatrzenie.
Sekretarz L. Wierzbicka zwrocila uwage zebranych na fakt, ze obecny
zarzad jest zarzadem pionierskim, kt6ry stworzyl podwaliny dla kolejnych
zarzadow i dlatego okres jego dzialania powinien datowac sie od lutego
2002 roku poniewaz wtedy rozpoczela sie de facto praca obecnego
zarzadu,

7. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za okres 9.02.2002 - 3.06.2006

Sprawozdanie to zostalo przedstawione przez Prezesa Komisji Rewizyjnej, p.
Zbigniewa Dziembowskiego. Kopie sprawozdania zostaly udostepnione wszystkim
obecnym (w zalaczeniu).

8. Dyskusja nad sprawozdaniem Komisji Rewizyjnej

(a) Dyskusje otworzyl A. Kiepiela wyjasniajac, ze zostalo otwarte konto
Fundacji i sa podane nazwiska 3 os6b uprawnionych do skladania
podpis6w. Decyzje dotyczace wydatk6w podejmowane byly za
posrednictwem telekonferencji i wskazane jest, aby w Zarzadzie znalazla
sie osoba, kt6ra moglaby wspom6c strone finansowa w spos6b
profesjonalny, gdyz zar6wno Prezydentjaki i Skarbnik Fundacji nie sa
zawodowymi ksiegowymi.
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(b) B. Kukulska powrocila do kwestii zwolywania zebran i przypomniala 0

wydawaniu ogloszen dotyczacych pracy Fundacji w redagowanych przez
nia ; Wiadomosciach Polonijnych".

(c) M. Kukulski poruszyl sprawe przedstawiania dokumentacj i i rozdzialu
prac sugerujac, ze prawidlowy tryb postepowania powinien obejmowac
oficjalne przedstawienie co najmniej 3 wycen. Przedstawil on rowniez
wniosek, aby dokumenty z dzialalnosci finansowej Fundacj i zostaly
udostepnione do wgladu.
W odpowiedzi A. Kiepiela wyjasnil, ze w poczatkach dzialalnosci nie bylo
jeszcze majatku Fundacji. Dopiero w trakcie dzialania okazalo sie (dzieki
inicjatywie dr J. Dubli i konsula M. Barka), ze istnieje mozliwosc
uzyskania funduszy w Polsce ma wsparcie dzialalnosci Fundacji.
Poczatkowo wiec wiele prac na rzecz organizacji zostalo wykonanych bez
wynagrodzenia, a przedstawiony budzet nie oddaje autentycznego wkladu
pracy i ofiarnosci zarzadu Fundacji.
Prezydent Kiepiela podkreslil tez z naciskiem, ze on sam byl zawsze
poinformowany 0 wszystkich wydatkach Fundacji, a decyzje finansowe
byly zawsze podejmowane przez co najmniej dwie osoby.

(d) L.Wierzbicka przypomiala tez zebranym, ze wszelkie decyzje byly
dokumentowane na zebraniach zarzadu (np. projekty
dyplomow.szaf.wybor drewna, szczegoly techniczne, itd).

9. Udzielenie absolutorium ustepujacemu Zarzadowi Fundacji

Uczestnicy zebrania glosowali nad udzieleniem absolutorim ustepujacernu
Zarzadowi. Wynik glosowania: liczba glosow za: 39

liczba glosow przeciw: 1
liczba osob, ktore sie wstrzrymaly od glosu: 2

Przeglosowano wiec udzielenie absolutorium dla ustepujacego Zarzadu Fundacji.

10. Wybor Prezydenta Fundacji

Zgloszona zostala propozycja wyboru asesorow do liczenia glosow. Podane zostaly
dwie kandydatury: Andrzeja Tlagi i Zbigniewa Sobczyka. Obie kandydatury zostaly
przyjete jednoglosnie.

Do Zarzadu wplynely dwie kandydatury na Prezydenta Fundacji:
(1) Andrzeja Kiepieli - dotychczasowego Prezydenta Fundacji
(2) Jadwigi Cort - czlonka Zarzadu Fundacji.

Po oficjalnym ogloszeniu obu kandydatur L. Wierzbicka odczytala list prezentujacy
postac Andrzeja Kiepieli, po czym B. Kukulska odczytala list przyblizajacy zebranym
osobe Jadwigi Cort.
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Komisja w skladzie: A. Tlaga i Z. Sobczyk zebrala glosy i po przeliczeniu
ponformowala, ze do glosowania zostalo uprawnionych 48 osob (lacznie z czlonkami
honorowymi i osobami glosujacymi za upowaznieniem). Wyniki glosowania byly
nastepujace: 32 glosy odddane na A. Kiepiele

16 glosow oddanych na J. Cort.

Przed ogloszeniern wynikow glosowania p.J, Cort opuscila sale.

11. Wybor Zarzadu Fundacji

Uczestnicy Zgromadzenia zglosili 11 nominacji na sklad Zarzadu Fundacji (w
porzadku alfabetycznym):

1. J. Cort
2. Z. Dziembowski
3. J. Fastyn
4. M. Kukulski
5. K. Lech
6. A. Romanowicz
7. 1. Sadowski
8. H. Sulej
9. Z. Sulej
10. L. Wierzbicka
11. S. Wojtasik

Sposrod wyzej wymienionych kandydatow p.J. Fastyn nie wyrazil zgodu na przyjecie
nominacji na czlonka Zarzadu; z p. Jadwiga Cort skontaktowano sie iuzyskano jej
zgode na przyjecie nominacji.
Pomimo, ze liczba zgloszonych i przyjetych nominacji przekroczyla liczbe
proponowana wczesniej (7), Prezydent Kiepiela zasugerowal przyjecie w sklad
Zarzadu wszystkich nominowanych osob, co zostalo przyjete wiekszoscia glosow.
Funkcje w Zarzadzie Fundacji zostana rozdzielone na pierwszym zebraniu Zarzadu.

12. Wybor Komisji Rewizyjnej

Uczestnicy zebrania wysuneli nastepujace kandydatury na czlonkow Komisji
Rewizyjnej:

J. Fastyn
Z. Dziembowski
Z. Sobczyk

Wyzej wymienione osoby wyrazily zgode na przyjecie nominacji do Komisji
Rewizyjnej i tym samym zostaly przyjete jako czlonkowie tejze Komisji.

13. Wolne wnioski

(a) Ks. Infulat Jaworski przedstawil sprawe zaniedbanych grob6w na polskiej
dzialce (z powodu wyjazdu rodzin zmarlych, czy wrecz odzegnania sie
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rodzin od obowiazku utrzymywania grob6w) i zwrocil sie do Fundacji z
pytaniem 0 mozliwosc przejecia opieki nad dwoma grobami rocznie i
doprowadzenia ich do standardu wymaganego na cmentarzu.
Prezydent Kiepiela odpowiedzial, iz ochrona grob6w na polskiej dzialce
jest priorytetem Fundacji i dal ks. Infulatowi obietnice, ze Fundacja zajmie
sie ta sprawa,

(b) J. Sadowski poparl ks. Infulata i powiedzial, ze Unia Stowarzyszen
Polonijnych dysponuje funduszami; potrzebne jednak beda formalne
wyceny.

(c) Konsul M. Kolanski podziekowal za zaproszenie na Zebranie Fundacji i
zlozyl gratulacje dla A. Kiepieli z okazji wyboru na kolejna kadencje.

(d) P. Letowt-Vorbek zlozyl formalny wniosek do nowego Zarzadu 0

rozpowszechnianie biuletynu Fundacji.

(e) S. Wojtasik wyrazil podziekowania za dotacje na dzialalnosc Fundacji
(glownie z Senatu).

Zebranie formalnie zakonczyl przwodniczacy Walnego Zgromadzenia, A. Marek.


